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Poštovani članovi Udruge! 

 Zadnjih nekoliko mjeseci proživljavamo promjene na tržištu junadi  koje su ne tako davno već 

viđene i proživljene. Poremećaji tržišta javljaju se svakih par godina te su oni koji su duže vrijeme u 

našoj grani proizvodnje već na njih navikli. Nikome nije lako, ni onima koji nastavljaju tradiciju svojih 

djedova i očeva, a ni onima koji su nedavno odlučili krenuti u tu granu poljoprivrede. Svakom od nas, 

ma koliko snažan bio, dođe u takvim trenucima i neki trenutak slabosti pa u sebi i pomisli da je najbolje 

ostaviti se toga svega i krenuti dalje, ali nikad više tov junadi.  

Naša Udruga postoji i opstaje zahvaljujući njenim članovima, Vama koji ste uporni i predani 

poljoprivrednici, Vama koji stojite uz Udrugu već dvadeset godina. Vi ste nam glavni motiv i najveća 

odgovornost svaki put kada se sastajemo s predstavnicima resornog Ministarstva i drugih državnih 

institucija da čvrsto, argumentirano i temeljito obradimo svaku temu i svaki problem koji je aktualan. 

Bilo je pokušaja da nas se razjedini, oslabi, okarakterizira kao članstvo političkih stranaka,  dovede do 

našeg potpunog gašenja, no mi smo ostali ponosni, jedinstveni, i nepokolebljivi u ostvarivanju naših 

ciljeva.  

Svaka godina nosi nove izazove, a to se vidi i iz početka 2020. godine. Sretna je vijest da su se 

naši vjerni kupci vratili, ovdje su, no s nekom novim, nažalost manjim cijenama ali i prijedlozima novih 

uvjeta prodaje.  Udruga nikada nije određivala svojem članstvu po kojoj će cijeni proizvođač svoje june 

prodati. To prvenstveno ne bi bilo ni zakonito, a ni moralno. Svaki od nas zna koliki je trud i koliki je 

kapital uložio u svoju junad, svaki od nas zna za koliko će  i po kojoj cijeni prodati june. Cijena se ostavlja 

tržištu da ju regulira.  

Razgovarajući s dobavljačima i kupcima teladi i junadi iz bilo koje strane svijeta, svima je bilo 

uvijek poznato da se u Hrvatskoj poštuje pravilo priznavanja vage na gospodarstvu, a ne u luci  ili 

klaonici. Udruga je imala i ima tu čvrst i jasan stav. U Hrvatskoj nema priznavanja kala, u Hrvatskoj se 

priznaje vaga na gospodarstvu. To je bio i jest naš "zaštitni znak" po čemu smo  prepoznatljivi i 

jedinstveni za razliku od ostalih proizvođača iz drugih država.  

Danas se čuju novi prijedlozi promjena uvjeta (pariteta) da se sve to izmjeni, jer takvi su zahtjevi 

tržišta. Pristanemo li na to izgubiti ćemo dio našeg identiteta, izgubiti ćemo jedinstvo, izgubiti ćemo 

posebnost, postati ćemo dio mase koja pristaje na sve. Pristanemo li na to napraviti ćemo zbrku i nered 

našim kupcima kojih i onako nema mnogo. 

Zato Vas molim da cijene određujete sami, ali uvjete ne dirajte, jer ako ih sada promijenimo 

više ih nikada nećemo vratiti na staro. Postojeći, neizmijenjeni uvjeti dio su naše tradicije, našeg 

postojanja, naših farmi, naše Udruge, naše Hrvatske. I za kraj bi Vama i Vašim obiteljima poželio da 

budete zdravi, veseli, i sretni u 2020. godini. 

 

Srdačan pozdrav! 

U Staroj Rači, 11. siječanja 2020. godine. 

Tajnik Udruge 

Nikola Pavičić  
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